
 

 

Verslag Algemene Vergadering Senioren Advies Raad Turnhout – 12 oktober 2015 

 

Aanwezig : Govaerts Godelieve, Vetrheyen Joannes, Malfait Jef, Janssens Walter, Maes Eddy, Luyts Lou, Hagen 

Bernard, Donkers Frans, Lauwers Maria, Van Otten Josée, Peeters Emma, Geerts Vera, Verdick Diane, Naegels 

Loes, Van den Borne Josée, van Massenhoven Elvire, Beyens Rita, Swerts Luc, Leysen Annie, Huybrechts Tania, 

Gilis Wim 

Verontschuldigd : Van Mechelen Frans, Jonghbloet Cinne, Sels Maria, Quadflieg Elly, Heyns Leo, Broeckx Rosette 

 

1.Verwelkoming door de voorzitster en inleiding van de eerste sprekers. 
 
2.Dagverzorgingscentrum St.Lucia.(GASThuis) door Pascale Guns en Caroline Fransen. 
 
Het is de bedoeling om de mantelzorger, de persoon die voor een zorgbehoevende zorgt, wat te ontlasten en 
hem/haar ook een vrij moment te bezorgen. 
Het centrum is alle werkdagen geopend tussen  9.00 tot 17.00 uur . Er worden max. 15 personen van 65 + per dag 
toegelaten. Mensen moeten minimaal  2 dagen per week komen.  De kostprijs is 28 euro per dag inclusief een 
warme maaltijd. Vanuit de mutualiteit wordt een financiële tussenkomst voorzien voor ongeveer 100 dagen per 
jaar. Maar dit is afhankelijk van mutualiteit. Dit kan men dus best vooraf bespreken met zijn mutualiteit.(soms ook 
mogelijk voor vervoerskosten).  
 
Inschrijvingen kunnen gebeuren per formulier of online en men dient een bewijs van de dokter voor te leggen wat 
betreft de zelfredzaamheid. Er zal steeds een voorafgaand gesprek plaats vinden om te zien of er aan alle 
voorwaarden wordt voldaan. 
 
3.Renoveren , verhuren of verkopen van woningen  (SVK – Stad Turnhout) door Dennis Peeters en Katrien 
De Nys 
 
Uit onderzoek in Turnhout blijkt een heel deel van de woningen die niet of slecht onderhouden of zelfs 
verwaarloosd worden of leegstaan, toe te behoren aan senioren. Vaak is dit geen kwade wil maar het feit dat zij 
niet vertrouwd zijn met de mogelijkheden en financiële premies voor renovatie, isolatie,…In het eerste deel van dit 
infomoment gaat Dennis in op de mogelijkheden die hieromtrent bestaan en geeft  nuttige tips en contactgegevens. 
 
Wanneer senioren geconfronteerd worden met een te grote woning is het vaak moeilijk voor hen om te weten of ze 
nu beter hun huis renoveren,  verkopen of verhuren. 
 Bij verkoop van hun woning dienen er wel aan verschillende voorwaarden te worden voldaan. Zo moet men 
meerdere attesten voorleggen, o.a. wat betreft elektriciteit, bodem, e.d.  
Best kan men dit via een notaris regelen, hij weet wat er nodig is. 
In bijlage vindt U de powerpoint-presentatie zoals deze gebracht is op de algemene vergadering. 
 
Wanneer er echter besloten wordt om de woning niet te verkopen maar te verhuren, kan men zijn woning verhuren 
aan het SVK (sociaal verhuurkantoor) die dan, op hun beurt, de woning onderverhuren aan sociale huurders.  
Ook hiervoor zijn er speciale voorwaarden en overeenkomsten tussen verhuurder en SVK. 
Deze toelichting wordt verduidelijkt door de powerpoint- presentatie in bijlage. 
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4.Jaarplanning. 
Volgende suggesties werden naar voor gebracht : 

 Verder zetten van de bestaande projectgroepen namelijk “namiddagvoorstellingen”, “mobiliteit”, “openbare 
toiletten en plaspunten”,  

 Werken rond mantelzorg. Wat is het? Waaraan moet men voldoen? Zijn er premies?,… Mogelijk kan ook 
een toelichting hierover  voor verduidelijking zorgen. 

 Zitgelegenheden in de stad  : de, momenteel, gecreëerde zitplaatsen in de stad ( cfr. St. Antoniusstraat) 
bieden weinig comfort voor de senioren (geen arm/rugleuningen, speelplaats voor kinderen). De 
zitplaatsen zijn geen rustplaatsen. Kan er door de SAR iets gebeuren ?  
Tania probeert nu al zoveel mogelijk  de andere diensten te overtuigen de seniorentoets in al hun 
projecten toe te passen. We hebben hierin al heel wat weg afgelegd en sommige diensten vragen 
ondertussen al spontaan ons advies.  Er is zeker goede wil bij de diensten maar het is nog geen 
automatisme. We kunnen bijvoorbeeld vanuit de SAR een brief  schrijven om hun aandacht op dit 
probleem te vestigen.  

 Onveiligheidsgevoel bij senioren.  Ondanks alle berichten en rapporten voelen  senioren  zich nog steeds 
niet veilig in Turnhout. Er worden o.a. 2 voorbeelden aangehaald; de fietsers-tunnel onder de steenweg 
op Zevendonk en  ‘s avonds  de grote Markt (terug parkeren toelaten?).  
Graag een STAVAZA wat hier rond gedaan wordt. 

  Bewoning in het Centrum : mensen worden gevraagd om terug in het centrum te komen wonen,o.a. 
Turnova, maar alle dienstverlenende sectoren trekken naar de rand van de stad (mutualiteiten, 
stadskantoor, banken, winkels,….). 

 Kan er een toelichting gegeven worden rond het hele “Orion”-concept ? 

 Kunnen er, in samenspraak met Thomas More,  studenten warm gemaakt worden om een project op te 
zetten via hetwelke senioren fouten in hun computer, aan huis, kunnen laten maken ? 

 
5.Varia. 
 
Activiteiten : 
 

- “Wit is altijd schoon” : Veel volk aanwezig. Op dat vlak zeker een succes. De bezoekers gaven aan zeer 
tevreden te zijn dat er in Turnhout ook namiddagvoorstellingen worden georganiseerd. Ze vragen  ons 
hierop te blijven inzetten. De meeste gaven aan dat ze via de Binkenpost op de hoogte waren van deze 
voorstelling.  
Het was een mooie opvoering maar het geluid was te zacht. Mensen konden hierdoor veel van de tekst 
niet verstaan. Wat erg spijtig is. Lag het aan de akoestiek of de te stille stemmen?  De mensen hebben dit 
zeer open en duidelijk gezegd tegen de regisseur/directeur van Het Gevolg. 

- “Tijlstoet” : de plaatsen die door de SAR voorzien waren aan de bushalte op de Grote Markt werden goed 
gebruikt en door de personen waarvoor ze bestemd waren (minder valide senioren).De stoet zelf viel wat 
tegen. 

- T-Dansant : gaat op 22/11/2015 door in de cafetaria van WZC de Wending vanaf 14.00 uur. Hierbij een 
warme oproep om als lid van de SAR massaal aanwezig te zijn op dit evenement.  

- Binkenpost: eventuele “bons”moeten op een andere plaats gezet worden in het blad om niet in de agenda 
te moeten knippen. Luc Swerts geeft dit door aan de redactieraad. 

- Op de Cultuurmarkt hadden heel wat mensen de bon voor het gratis boodschappentasje niet bij.  
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Stand van zaken  v/d projecten : 
 

 Openbare toiletten . 
Er is een Collegebeslissing waarin zij akkoord gaan met 3 dingen,  een openbaar toilet in de buurt van de 
grote markt, bekendmaking van de openbare toiletten in openbare gebouwen van de Stad en het OCMW 
en de bewegwijzering er naar toe. Van dit laatste zou in het kort werk gemaakt worden. 
Het organiseren van laspunten loopt moeizaam. Er wordt aan gewerkt.  Dit blijkt trouwens de algemene 
tendens te zijn in dit dossier. 

 

 Mobiliteit : Er wordt rekening gehouden met de voorstellen en adviezen van de SAR in de mate dat het 
budgettair haalbaar is. Men tracht bijvoorbeeld het aanpassen van stoepen,  in te passen bij de heraanleg 
van de straten en bij de plaatsing van nieuwe riolering. 

 
Rondvraag: 
 

 Kunnen bij de programmatie van de betere film (MOOOV) eventuele seniorenfilms expliciet vermeld 
worden ? 

 Bestaat het OCMW nog ? Hierop werd positief geantwoord.  
Pas eind 2019 zouden Stad en OCMW één organisatie worden. De centrumsteden, zoals Turnhout, 
krijgen misschien nog uitstel.  
De oprichting van de zorggroep  “Orion” is nog iets anders. Hierin worden, in eerste instantie,  alle 
diensten van het OCMW die met zorg te maken hebben  ondergebracht. Het gaat over het WZC De 
Wending, de assistentiewoningen (serviceflats) en de dienstencentra . Dit  zou rond moeten zijn tegen 
1/1/2016.  Later kunnen nog andere, niet-ocmw- organisaties, ervan deel uitmaken 

 Er wordt een oproep gedaan om te gaan kijken naar de reuzenoptocht op zaterdag 7 november 2015 en 
de reuzententoonstelling in de voormalige bibliotheek rond dezelfde periode. 

 Op 17/10/2015 wordt er een fakkeltocht georganiseerd voor armoedebestrijding die begint aan het lokaal 
van ’t Antwoord in de Otterstraat om 18.00 uur. 

 Binnen het OCMW is een participatietraject opgestart om samen met inwoners van Turnhout, de 
dienstverlening van het OCMW te evalueren en te verbeteren. De groep bestaat momenteel uit 13 
deelnemers (niet uitsluitend cliënten van het OCMW) . Tot op heden namen er echter nog geen senioren 
aan deze werkgroep deel.  Omdat het Sociaal huis in het OCMW werd geïntegreerd evenals een aantal 
zorggerelateerde dienstverlening, lijkt het ons aangewezen dat ook de groep senioren een stem hierin 
krijgt. Na een oproep stelden 2 leden van onze raad zich kandidaat.  Bedankt! 

 In het dienstencentrum A. Van Dyck denken veel mensen  dat het centrum enkel voor de flatbewoners is. 
Mensen die niet in de serviceflats wonen en het dienstencentrum bezoeken of deelnemen aan activiteiten 
worden niet steeds vriendelijk onthaald door de flatbewoners. Zij beschouwen hen als “binnendringers”. 
Kan hier iets aan gedaan worden? 
Tania bespreekt dit met Koen Van der Borght. 

 Het gebruik van de fitnessruimte in WZC De Wending is erg succesvol. Ze dreigt zelfs een beetje het 
slachtoffer te worden  van haar eigen succes. De leden van de raad geven aan dat  steeds meer  mensen 
van buiten Turnhout deze fitnessgelegenheid gebruiken ten koste van mensen uit Turnhout. Bovendien 
zijn er een aantal mensen die heel vaak komen en daardoor de kans voor anderen teniet doen om ook 
deel te nemen. 
Kan dit bekeken worden? Tania bespreekt dit met Koen Van der Borght. 

 Vanaf nu zullen alle leden van de SAR het verslag van het dagelijks bestuur krijgen zodat iedereen op de 
hoogte blijft  van datgene waarmee we bezig zijn. 

 
Hierna sloot de voorzitster de vergadering. 


